
59. šachové Zaječice, závěrečná zpráva 
O víkendu 3. – 4. 6. 2023 se v Chrudimi v Muzeu hrálo Mistrovství České republiky družstev 
starších žáků v rapid šachu pod názvem Omega plus OPEN. Podrobnosti najdete na chess-
results. Chrudim je pěkné město s nádherným reprezentačním sálem. V M-ČR bylo 
přihlášených 63 družstev ale v den turnaje se nám odhlásilo 1 družstvo. Je to i tak o 8 družstev 
více než loňský rok. Celkový počet účastníků byl 570. 

Omega plus OPEN 
https://chess-results.com/tnr774374.aspx?lan=5 

Zlaté medaile získalo družstvo Klub šachistů Říčany A. Uhráli 27 bodů. Stříbrné medaile 
putují do 2222 ŠK Polabiny A, uhráli 22 bodů, bronz překvapivě do Panda Rychnov nad 
Kněžnou s 20 body. ŠK 64 Plzeň skončili na čtvrtém místě s počtem 19 bodů. Hráči TJ 
Kobylisy A završili triumf pěti nejvýše nasazených týmů. Celá řada dalších týmů v první 
polovině pořadí má výborné hráče a byla pro medailisty těžkým soupeřem. Podrobnosti najdete 
na výše uvedeném odkaze, zjistíte tam také, jak uspěli jednotliví hráči a hráčky. První tři týmy 
obdržely pohár a medaile, všechna družstva diplom. Poháry předával starosta Chrudimi Ing. 
František Pilný a medaile ředitelka turnaje Ing. Martina Koutná za pomoci hlavního 
rozhodčího Mgr. Miroslava Hurtu. V propozicích jsme měli uvedeno, že věcné ceny budou 
jen pro prvních 10 družstev, ale dostalo se až na 17 družstev. Všichni hráči a vedoucí dostali 
pamětní tužky. 

 
1. místo: Klub šachistů Říčany A 



 
2. místo: 2222 ŠK Polabiny A 

 
3. místo: Panda Rychnov nad Kněžnou 

 



Hodnocení turnaje 
Ing. Martina Koutná byla ředitelkou turnaje, která zajišťovala potřebné práce před turnajem, 
zajistila ubytování, při turnaji zajišťovala prezenci. Na starosti měla také zálohové faktury, 
finance i konečné faktury. Jako poradní hlas byl zástupce ředitelky turnaje Jaroslav Hájek. 
Pavlína Křivská potvrzovala přihlášky a komunikovala s vedoucími výprav. Petr Křivský měl 
na starosti věcné ceny. Luboš Koutný měl na starosti poháry, medaile a šachový materiál. 

 

Příprava před turnajem byla více náročná, protože nám hrozilo navýšení ceny za pronájem a 
stravu ale za podpory vedení města Chrudim jsme došli k finální dohodě. Samotná organizace 
od pátku za podpory Měšťanské besedy Chrudim ve spolupráci s p. Dytrtem, Jitkou 
Čermákovou a Ludovítem Grmanem proběhla bez problémů. 

Pátek před turnajem je pracovní den pro všechny. Na pátečních přípravách se podíleli Simona 
Koutná, Luboš Koutný, Jan Křivský, Matěj Křivský, Petr Křivský, Pavlína Křivská, 
Pavel Němec a Jaroslav Hájek. V neděli po turnaji bylo potřeba zase všechno uklidit a vrátit 
vypůjčené. 

 

V týmu rozhodčích zůstal hlavním FA Mgr. Miroslav Hurta (od roku 2002, již po dvacáté), 
OMEGA plus OPEN na sále řídili Jaroslav Hájek a Pavel Němec. Prvních 18 online 
šachovnic řídil pán Ing. Martin Šmajzr. 

 

Zahájení turnaje obstarala ředitelka turnaje a představila hosty i rozhodčí na pódiu a první 
dostal slovo místopředseda Šachového svazu ČR PaedrDr. Jan Mazuch, který ocenil 
pořadatele za historii turnaje a dodal: „Když se konal první ročník, tak jsem ještě nebyl na 
světě“. Poté dostal slovo pan Martin Dytrt, ředitel Chrudimské besedy, který přivítal 
účastníky. 

 
Zahájení turnaje: místopředseda Šachového svazu ČR PaedrDr. Jan Mazuch. 



 

Přihlášená družstva přijela všechna a včas. Úvodní kolo se zahájilo s desetiminutovým 
zpožděním, které bylo do třetího kola dohnáno. Pak byl po oba dny časový plán dodržován.  

 

Děkujeme vedoucím družstev – byli milí, nebyl žádný protest. Přihlášky (až na některé platby) 
přišly včas. Hluk na sále se nám částečně dařilo eliminovat. 

Děkujeme personálu restaurace za výborné služby, velmi chutné jídlo, přátelský a milý přístup. 

 

Děkujeme za podporu Mistrovství ČR: 
 Šachový svaz České republiky, 
 Pardubický kraj 
 AVE kontakt Pardubice 
 IM Richard Biolek, 
 starosta Chrudimi – Ing. František Pilný 

 POHL – ocelové kontstrukce, s.r.o., Ing. Vladimír Lebduška 
 Omega Plus Chrudim s.r.o. – Ing. Milan Kušta 
 VS Chrudim – Ing. Roman Pešek 
 Planetum – Planetárium Praha 

Budeme rádi za ohlasy k letošnímu festivalu i fotografie. Budeme je do této zprávy přidávat. 

 

Právě začínáme s přípravou 60. šachových Zaječic 25. – 26 . 5. 2024. 

 

Ohlasy, fotky 
 

Ing. Martina Koutná: https://sachyzajecice.rajce.idnes.cz/18529957/#nove-album 

 

Šachy Vyškov: https://sachyvyskov.netstranky.cz/aktuality/druzstvo-sk-vyskov-vybojovalo-na-59.html 

 

Šachový svaz ČR: https://www.chess.cz/mistrem-cr-druzstev-starsich-zaku-ricany/ 

 

Region Panda: http://www.panda-rk.cz/index.php/741-po-24-letech-mame-medaile-ze-zajecic 

http://www.panda-rk.cz/index.php/740-legendarni-zajecice-jiz-v-sobotu-a-v-nedeli 

 

Šachový klub 64 Plzeň: https://www.sk64.cz/fotogalerie/nggallery/fotogalerie/2023-06-04-mcr-druzstev-
starsich-zaku 

 

TJ ŠO A DDM Chrudim: https://chrudim.chesspce.cz/index.php/2-uncategorised/105-turnaj-mcr-59-
zajecice-3-4-6-2023 

 

 



Pardubický krajský šachový svaz: https://www.chesspce.cz/index.php/mladez/souteze-
druzstev/kratkodobe-souteze-druzstev/379-59-sachove-zajecice 

 

ŠACHklub Tábor: https://sachklub.cz/2023/06/59-sachove-zajecice-mcr-druzstev-starsich-
zaku-v-chrudimi/ 

 

Orlický týdeník: http://www.orlickytydenik.cz/starsi-zaci-rychnovske-pandy-vybojovali-po-
24-letech-cennou-medaili-ze-zajecic/ 

 

ŠŠPM Lipky Hradec Králové: https://www.sspmlipkyhk.cz/2023/06/06/mcr-druzstev-
starsich-zaku-59-sachove-zajecice-2023/ 

 

Šachová akademie VŠTE: https://chess.vstecb.cz/index.php/2023/06/15/mcr-druzstev-
starsich-zalu-2023/ 

 

Ing. Lubomír Šilar, Předseda KM, Pardubický krajský šachový svaz 

Dobrý den, Vážení pořadatelé,  
 
dovolte mi, abych v několika větách vyjádřil z titulu předsedy KM PDŠS své pocity z nedávno 
odehraného 59. ročníku Šachových Zaječic. 
 
a) příprava takové akce je pořádný kus organizační práce, nic nejde podcenit či zanedbat - 
zvládli jste jako vždy na jedničku 
b) výběr hracího sálu je reprezentativní a turnaji dodává rámec výjimečnosti, jakou si  takový 
tradiční turnaj zaslouží 
c) průběh turnaje hladký, bezproblémový,  řízený zkušenými špičkovými rozhodčími s meziná-
rodní kvalifikací 
d) organizační štáb v průběhu turnaje makal na jedničku, každý věděl co má dělat, je radost mít 
kolem sebe takové lidi (p. ing. Koutná se mohla na ně ve všem spolehnout a také ona splnila 
beze zbytku nároky, které příprava a průběh takového turnaje vyžadují) 
e) stravování bylo na slušné úrovni, bez připomínek 
f) ubytování nemohu hodnotit, naše družstva dojížděla 
 
Připomínku (která se nevztahuje na pořadatele)  mám pouze ke skutečnosti, že turnaj absolvují 
družstva s velmi rozdílnou výkonností. Dle mého názoru by se měl najít způsob jak tuto rozdíl-
nost na počátku turnaje eliminovat. Například udělat mezi vedoucími družstev průzkum, kte-
rá  družstva chtějí bojovat o umístění do určitého místa (40 ?) a tato družstva před  
1. kolem dotovat několika body (např. nasazením se 3 body a na konci turnaje tyto tři body 
odečíst).  
 
s pozdravem a gratulací ke zdařilé akci Lubomír Šilar 

 

 

V Zaječicích, 21. 6. 2023                                                                     Ing. Martina Koutná 


